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 § 125 


Godkännande av föredragningslistan  
 
                           Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar 
 
 att godkänna utsänd föredragningslista. 
 ___________ 
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 § 126  Dnr 2021:989 


 
Kompetensförsörjning för Jokkmokks kommun 


 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar 
 
att lägga informationen till handlingarna. 
_________ 
 
Ärendet 
 
Personalen är Jokkmokks kommuns viktigaste resurs, i flera verksamheter 
utgör personalkostnaden den största posten i verksamhetens budget vilket är 
en indikation på att det är personalen som utgör kärnan i de tjänster som 
levereras. Samtidigt står kommunen inför en negativ befolkningsutveckling 
och färre människor i arbetsför ålder. Rörligheten på arbetsmarknaden ökar 
och lön blir en allt viktigare faktor i konkurrensen på arbetskraft. Därtill finns 
skyddade titlar och legitimationskrav inom fler yrkesområden som ställer krav 
på rätt person på rätt plats. 
 
Kompetensförsörjning har varit en stående punkt vid arbets- och 
tillväxtutskottets möten sedan 2021-10-04, § 181 i syfte att lämna en aktuell 
lägesrapport över arbetet med kompetensförsörjning. Det som rapporteras är 
allt från aktuell personalstatistik, aktiva åtgärder i verksamheterna till 
omvärldsbevakning som är särskilt intressant för vår kommun. 
2021-11-29 § 167, beslutade kommunstyrelsen om den övergripande 
kompetensförsörjningsplanen. Kompetensförsörjningsplanen är ett verktyg i 
kommunens arbete med strategisk kompetensförsörjning och gäller under 
perioden 2021-2024. 
 
Kompetensförsörjningsplanen utgår från den så kallade ARUBA(S) modellen; 
attrahera, rekrytera, utveckla, behålla, avveckla och samverka. Inom varje 
område finns aktiviteter och åtgärder som kommunen identifierat som 
särskilt viktiga i arbetet med kompetensförsörjning. 
Aktiviteter och åtgärder är på en övergripande nivå varför det är viktigt att 
varje nämnd identifierar egna behov utifrån respektive verksamhets 
förutsättningar. 


 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutade 2024-09-30, § 107, 
att notera underskottet i budgeten för feriearbetena och meddela 
kommunstyrelsen detta. 
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§ 126- fortsättning 
 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 107. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-02, § 84. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-05-20, § 54. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-01-29, § 2. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2023-11-13, § 158. 
Tjänsteskrivelse från personalchef Caroline Johansson daterad 2023-11-07. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutsskotts beslut 2023-10-02, § 122. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutsskotts beslut 2023-08-28, § 101. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutsskotts beslut 2023-05-15, § 65. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutsskotts beslut 2023-03-13, § 48. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutsskotts beslut 2022-11-14, § 174. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2022-10-04, § 136. 
Tjänsteskrivelse från personalchef Caroline Johansson daterad 2022-10-03. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2022-08-29, § 112. 
Redovisning av sommarjobben under 2022. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2022-05-16, § 78. 
Förslag på extra pandemiförmån för anställda under 2022. 
Förslag på förändrade riktlinjer för mammografi och PSA-prov. 
Kommunstyrelsens beslut 2022-04-04, § 41. 
Uppdaterade förslag till riktlinjer för förmåner vid svårrekryterade yrken. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2022-03-14, § 44. 
Förslag till riktlinjer för förmåner vid svårrekryterade yrken. 
Kommunstyrelsens beslut 2022-02-14,§ 17. Kommunstyrelsens beslut 2021-
11-29,§ 167. 
Tjänsteskrivelse från personalchef Caroline Johansson daterad 2021-11-01. 
Slutrapport kompetensförsörjningsprojektet. 
Kompetensförsörjningsplan för Jokkmokks kommun. Rapport heltid som 
norm. 
Lönekartläggning för Jokkmokks kommun. Medarbetarundersökning för 
Jokkmokks kommun. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2021-10-04, § 181 
Presentation från personalchef Caroline Johansson daterad 2021-10-04. 


 
Överläggningar i arbets- och tillväxtutskottet 
 
Tf. personalchef Catharina Thuresdotter redovisar en sammanställning av 
svaren för medarbetarenkäten för Jokkmokks kommun.   
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 § 127 Dnr 2014:422   
 


Revidering av OPF-KL18 med nytt namn OPF-KR 25, 
omställningsstöd och pension för förtroendevalda 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar  
 
att anta föreslagna revideringar i OPF-KL gällande § 5 pensionsavgifter. 
 
att det reviderade regelverket byter namn till OPF-KR 25, samt 
 
att det reviderade regelverket börjar gälla från och med 2025-01-01. 


 ____________ 
  


Ärendet 
 


Kommunfullmäktige beslutade 2014-06-16, § 41, att anta bestämmelserna 
om omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF-KL). 


 
Kommunstyrelsen beslutade 2022-04-04, § 42, att uppdra till personalchefen 
till nästkommande arbets- och tillväxtutskott att ta fram ett förslag på 
förändringar i OPF-KL gällande tidsperspektivet från  dagens 3 månaders 
stöd/fullgjort år till 1,5 månaders stöd/fullgjort år samt att ersättningen 
samordnas med förvärvsinkomst redan från år 1. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutade 2022-05-16, § 77, att 
fastställa ersättningsnivån i omställningsstödet år 2 till 85 %, samt  
att i övrigt anta förslaget till förändringar i tillämpningsanvisningarna. 
 
Ett reviderat förslag av omställningsstödet med en ändring av 
pensionsavgifter samt ett namnbyte till OPF-KR 25 har tagits fram av SKR. 
 
Tf. personalchef Catharina Thuresdotter föreslår arbets- och tillväxtutskottet 
besluta: 
 
Att anta föreslagna revideringar i OPF-KL gällande § 5 pensionsavgifter. 
 
Att det reviderade regelverket byter namn till OPF-KR 25. 


 
 Ärendets beredning 


 
Tjänsteskrivelse från tf. personalchef Catharina Thuresdotter daterad 2024-
11-07. 
Skrivelse från SKR inkommen 2024-11-04. 
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§ 127- fortsättning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2022-05-16, § 77. 
Förslag till förändrade tillämpningsanvisningar för ”Bestämmelser om 
omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF-KL)” 
Kommunstyrelsens beslut 2022-04-04, § 42. 
Kommunfullmäktiges beslut 2014-06-16, § 41. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunstyrelsen 
Tf. Personalchef Catharina Thuresdotter 
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 § 128  Dnr 2024:325 
 


Kommunstyrelsens interna budgetramar för 2025 
 
 Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar föreslå 
 kommunstyrelsen besluta 
 


att uppdra till ekonomichefen att anlita en extern konsult för att utreda 
effektiviteten i kommunens fastighetsinnehav, samt 


 
att anta följande interna budgetramar år 2025 för kommunstyrelsen (tkr): 


 
Kommunchefen      6 705  
 
Samhälls- och infrastrukturfunktionen     28 764  
 
Utvecklingsfunktionen        1 774 
 
It- och e-funktionen         5 691 
 
Personal- och juridikfunktionen     11 262  
 
Ekonomifunktionen          10 288 
 
Kanslifunktionen      5 000 
 
LKF – Lapplands gymnasium     24 304 
 
LKF – vuxenutbildningen       10 717 
 
Trafikfrågor      6 500 
 
Summa tkr               111 006 


 ____________ 
  
 Ärendet 
   


Kommunfullmäktige har 2024-06-17, § 59, beslutat om reviderade 
budgetramar för nämnder och styrelsen.  
 
Kommunstyrelsen fastställer därefter de interna budgetramarna för sin egen 
verksamhet.  


 
Förslag till interna budgetramar år 2025 för kommunstyrelsen (tkr): 
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§ 128- fortsättning 
 
Kommunchefen      6 705  


 
Samhälls- och infrastrukturfunktionen     28 764  
 
Utvecklingsfunktionen        1 774 
 
It- och e-funktionen         5 691 
 
Personal- och juridikfunktionen     11 262  
 
Ekonomifunktionen          10 288 
 
Kanslifunktionen      5 000 
 
LKF – Lapplands gymnasium     24 304 
 
LKF – vuxenutbildningen       10 717 
 
Trafikfrågor      6 500 
 
Summa tkr               111 006 


 
 Ärendets beredning 


 
Förslag till internramar för 2025. 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-06-17, § 59. 
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 § 129 Dnr 2024:325 
  


Jokkmokks kommuns upplåning för 2025 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta föreslå 
kommunfullmäktige beslutar 
 
att kommunstyrelsen under år 2025 har rätt att nyupplåna, dvs. öka 
kommunens skulder under år 2025 med totalt 50 000 000 kr, samt 
 
att kommunstyrelsen under år 2025 har rätt att omsätta lån, dvs. låna upp 
belopp motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning under år 
2025.  


 ____________ 
  


Ärendet 
 


För att kunna säkerställa att Jokkmokks kommuns ekonomiska åtaganden kan 
hanteras behöver kommunen en stark likviditet. En hög investeringstakt har 
medfört att kommunen behöver tillförsel av likvida medel i form av lån. 
Samtidigt behöver Jokkmokks kommun kunna hantera eventuella 
likviditetsfrågor på ett enkelt och effektivt sätt under året för att säkra att 
kommunens betalningsåtaganden kan genomföras och inte påverkar 
verksamheten negativt. 
 
Det är kommunfullmäktige som har rätten att fatta beslut om upplåning. 
Kommunfullmäktige kan dock föra ned rätten att fatta beslut om upplåning 
till kommunstyrelsen eller annan nämnd genom delegering av 
beslutanderätten. Delegeringen kan framgå av kommunstyrelsens eller 
nämndens reglemente men kan också finnas i ett särskilt beslut eller annan 
handling som exempelvis kommunens budget. 
 
Kommunfullmäktige får dock enligt kommunallagen inte delegera 
beslutanderätten i frågor som är av principiell beskaffenhet eller annars av 
större vikt, som exempelvis frågor av större ekonomisk vikt. Dit torde de 
flesta större upplåningarna tillhöra. Det råder ett så kallat delegeringsförbud 
för dessa ärenden. Delegeringsförbudet anses dock inte gälla om 
kommunfullmäktige fattar beslut om årliga ramar för upplåning. Eftersom 
kommunfullmäktige då angett gränserna för de ekonomiska åtagandena, 
anses beslut om upplåning inom dessa ramar inte längre ha den principiella 
beskaffenhet som endast är förbehållet kommunfullmäktige. 
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§ 129- fortsättning 
 
Det föreligger dock en viss skillnad mellan nyupplåning, som ökar 
kommunens skuldbörda, och omsättning av lån, som innebär en oförändrad 
skuldbörda. Det kan därför vara lämpligt, att kommunfullmäktige anger 
ramarna för såväl nyupplåning som omsättning av lån. Rambesluten kan 
lämpligen fattas i samband med beslut om kommunens budget. För att det 
tydligt skall framgå inom vilka ramar kommunstyrelsen fattar beslut om 
upplåning bör även kommunstyrelsen och eventuell delegat särskilja vad som 
är nyupplåning och omsättning av lån vid beslut om upplåning. 
 
Kommunstyrelsen har möjlighet att delegera rätten, att fatta beslut om lån till 
delegat enligt 6 kap. 37 § kommunallagen. Enligt 6 kap. 38 § kommunallagen 
får dock inte kommunstyrelsen delegera rätten, att fatta beslut i ärenden som 
avser verksamhetens mål, inriktning, omfattning eller kvalitet. Ett sådant 
delegeringsförbud torde dock sällan bli aktuellt vid upplåning då 
kommunfullmäktige angett ramarna 
 
För att digitalt affärsavslut ska kunna genomföras av krävs att samtliga 
nedanstående beslut är giltiga: 
 
• Kommunfullmäktiges beslut om total låneram eller ram för nyupplåning 


och ram för omsättning 
• Beslut om vem i kommunen som är behörig att underteckna låneavtal 


 
Ingen påverkan för verksamhetens ekonomi, kvalitet, jämställdhet, 
barnperspektivet, kompetensförsörjning samt konsultation med det samiska 
folket om inte Jokkmokks kommun kan hantera sina betalningsåtaganden. 


 
Ekonomichef Axel Landström föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 
Att kommunstyrelsen under år 2025 har rätt att nyupplåna, dvs. öka 
kommunens skulder under år 2025 med totalt 50 000 000 kr. 
 
Att kommunstyrelsen under år 2025 har rätt att omsätta lån, dvs. låna upp 
belopp motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning under år 
2025. 


 
Ärendets beredning 
 
Tjänsteskrivelse från ekonomichef Axel Landström daterat 2024-11-05. 
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 § 130 Dnr 2019:488 


    
Kostnads- och indexförändringar 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar 
 
att lägga redovisningen till handlingarna. 


 ____________ 
 


Ärendet 
 
Budgetberedningen har beslutat att arbets- och tillväxtutskottet tillsvidare ska 
ha ett ärende på varje möte som handlar om kostnadsminskningar. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutade 2020-05-18, § 62, 
att uppdra till kommunchefen att fortsätta utreda översynen av 
administrationen, att ta fram en konsekvensanalys om att eventuellt flytta 
kulturskolan till barn- och utbildningsnämnden, samt att även se över 
möjligheten till att flytta kulturskolan till Östra skolan oavsett organisatorisk 
tillhörighet, samt att ta fram utvecklingen av antalet chefer inom den 
kommunala organisationen de senaste åren. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutade 2022-05-16, § 72, att 
uppdra till ekonomichefen att se över redovisningen av kostnadsutvecklingen 
för att se om den kan utvecklas utifrån dagens ekonomiska utmaningar. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutade 2022-08-29, § 113, 
att fortsättningsvis kalla punkten ”kostnads- och indexförändringar”. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutade 2024-09-30, § 109, 
att uppdra till IT-chefen att redovisa licenskostnaderna. 
 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 109. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-02, § 86. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-05-20, § 47. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-03-11, § 27. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-01-29, § 4. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2023-11-13, § 139. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2023-10-02, § 119. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2023-08-28, § 100. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2023-05-15, § 61. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2023-03-21, § 27.  
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§ 130- fortsättning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2023-01-20, § 6. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2022-11-14, § 158. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2022-10-03, § 131. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2022-08-29, § 113.  
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2022-05-16, § 72. 
 
Överläggningar i arbets- och tillväxtutskottet 
 
Ekonomichef Axel Landström redovisar de senaste kostnads- och 
indexförändringarna. 
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 § 131 Dnr 2024:1228 
 


Renhållningstaxa för Jokkmokks kommun för 2025 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
 
att den föreslagna höjningen på 5 % för sophämtning slås ut under 3 års tid 
exklusive eventuell indexförändring, för 2025 blir höjningen 1,7 %, 
 
att slamtömning korrigeras motsvarande förväntad konjunktur för den 
utförda tjänsten,  vilket är en höjning på 3%,  
 
att mottagningsavgifterna på ÅVC ej justeras, samt 
 
att i övrigt anta renhållningstaxan för 2025. 


 ____________ 
  


Ärendet 
 


Jokkmokks kommun gatukontoret ansvarar för all insamling, långsiktig 
planering och upphandling av avfallstjänster för hushållsavfall i Jokkmokks 
kommun. All avfallshantering regleras av miljöbalken, avfallsförordningen och 
våra lokala renhållningsföreskrifter. Baserat på förstudien som gjordes i 
samarbete med övriga LK-kommuner så är det tydligt att Jokkmokks kommun 
med sina långa avstånd har en tuffare situation än andra att få ekonomin att 
gå ihop i samband med införandet av hushållsnära insamling. 
 
Reglerna gäller i hela landet och därmed också inom Jokkmokks kommuns, 
gatukontorets verksamhetsområde. I de lokala föreskrifterna om 
avfallshantering finns gällande bestämmelser om avfallshantering.  
 
Renhållningstaxan och dess konstruktion som den historiskt har sett ut har 
inneburit en allt för låg täckningsgrad för kommunens kostnader för 
omhändertagande av avfall. Detta har framför allt gällt de större storlekarna 
av kärl och är något som kommunen arbetat strategiskt med. 
 
Ett inledande arbete med översyn av taxor inleddes redan år 2015. 
Avfallstaxan som den såg ut, och till viss del ser ut idag innebär en allt för låg 
täckningsgrad för kommunens kostnader för renhållningen. Dåvarande Teknik 
och Service inledde därför ett arbete med en översyn av avfallstaxan och dess 
konstruktion, vilket ledde till den nya taxeutformningen för 2016, som 
beslutades 2015.  
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§ 131- fortsättning 
 
Intentionen med detta arbete var att: 
• öka täckningsgraden för kommunens kostnader för att driva 


renhållningen, 
• ordna så att taxorna för olika abonnemang (villor, flerbostadshus, 


fritidshus m.fl.) har samma konstruktion och därmed är jämförbara samt 
att på sikt ordna så att avgiften per tömning för fritidshus likställs med 
kostnaden för villaägare. 
 


Möjligheten för privatpersoner att ”kostnadsfritt” lämna avfall på ÅVC har 
kunnat missbrukas. För att hålla en kontroll över inkomna mängder från 
privatpersoner infördes ett klippkort för privatpersoner år 2023, i syfte att 
begränsa avfallsmängderna som ska rymmas inom grundavgiften. Möjlighet 
till obemannade tider har införts.  
 
Renhållningsverksamheten har gått ihop ekonomiskt enstaka år efter år 2020, 
men det finns ett mönster över tid som tyder på bristfälligt beaktande av 
kommande års ekonomiska utveckling, därav ett redovisat underskott år 2023 
och en negativ prognos för år 2024. En stor del i underskottet är också en 
ekonomisk volatilitet under perioden. Inför 2025 så beaktas därför en 
inflationspåverkan på 2%. 
 
Underskottet eller avvikelsen för 2024 tyder på en skattefinansiering på 3%. 
Beaktat kommande års prognostiserade kostnadsökningar på 2% så föreslås 
en genomgående korrigering på 5%. 
 
Inflationen har minskat efter en tid av höga nivåer. Beslutet att följa EU:s 
reduktionsplikt har inneburit en viss sänkning av bränslepriser. Ett begränsat 
antal ”fria” besök på ÅVC medför också en mer förutsägbar och ekonomi och 
kostnadskontroll. 
 
Priserna för slamtömning föreslås att korrigeras med 3% 


 
 Ändringar inför år 2025 


 
Avgifterna för sophämtning (brännbart och kompost) ändras med 5% till år 
2025. 
 
Slamtömning föreslås att korrigeras motsvarande förväntad konjunktur för 
den utförda tjänsten vilket är 3% 
 
Mottagningsavgifterna på ÅVC föreslås ej att justeras. Det som dämpar årets 
generella prisökningar är ökande intäkter av metall och ädelmetaller samt ca  
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§ 131- fortsättning 
 
900 ton krossat mtrl av asfalt, betongkross och sten har kunnat användas av 
VA kollektivet. 
 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström föreslår 
kommunfullmäktige att besluta att anta renhållningstaxa 2025 enligt förslag. 


 
 Ärendets beredning 


 
Tjänsteskrivelse från chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik 
Fagerström daterad 2024-11-05. 
Förslag till renhållningstaxa för 2025. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström 
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 § 132 Dnr 2024:1229 


 
VA-taxa för Jokkmokks kommun för 2025 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
 
att kommunstyrelsen årligen får en redovisning av taxan, 
 
att den föreslagna höjningen på 14 % slås ut under 5 års tid exklusive 
eventuell indexförändring, för 2025 blir höjningen 2,8 %,  
 
att anslutningsavgiften höjs med 3,2 % i enlighet med förslaget, 


 
att i övrigt anta VA-taxan för 2025. 


 ____________ 
  


Ärendet 
 


Kommunalt VA finansieras av avgifter (taxor) och inte av kommunalskatt. Det 
är kommunfullmäktige i varje kommun som beslutar om taxans utformning 
och nivåerna. Lagstiftningen säger att avgifterna ska vara rättvisa och skäliga, 
utgå från självkostnadsprincipen och att de får ta hänsyn till den nytta som 
brukaren/kunden har av anslutningen till kommunalt VA. 
 
Vattentjänstlagens 34 § anger att VA-avgifternas belopp och hur avgifterna 
ska betalas ska framgå av en taxa och att kommunen får meddela föreskrifter 
om Va-taxan. Det totala avgiftsuttaget får inte överstiga de kostnader som är 
nödvändiga för att ordna och driva Va-anläggningen, och fördelningen av 
avgiftsuttaget ska ske utifrån vad som är skäligt och rättvist. 
 
Taxeförslaget för år 2025 bygger på den genomsnittliga nationella trenden, 
VA-bokslut 2023, inflationspåverkan samt jämförelse med jämförbara 
kommuner med likvärdig utveckling.  
 
En utgångspunkt i taxearbetet för år 2025 är kommunens VA bokslut 2023, 
vilket visar att verksamheten redovisar ett underskott på 1 mkr. VA-
kollektivet omsätter idag cirka 22 miljoner kr. Inflationspåverkan beaktas. VA-
verksamheten får ej gå med vinst över tid även om enstaka år kan tillåtas 
göra så och om det kan kopplas till planerade reinvesteringsbehov i VA-
planen. Alla positiva resultat ska kunna kopplas till ett behov i den långsiktiga 
planeringen.  
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§ 132- fortsättning 
 
I förslaget för revidering av taxan för år 2025 så bygger anslutningsavgifterna 
på statistik från utförda anslutningar och kostnadsökningen kan till stor del  
kopplas till väntade ökningar för genomförande av entreprenader. 
Entreprenadkostnaderna bygger till stor del på maskinindex inklusive diesel.   
 
Jämförelse av kostnadsbild är gjord med jämförbara kommuner. Baserat på 
utförda anslutningar sedan år 2021 och med hänsyn tagen till inflation 
(maskinindex för maskiner, KPI för material samt förarindex) så kan det 
konstateras att anslutningsavgifterna bör justeras efter inflation från och med 
2023-09 (1,6%) samt med inflationsmålet framgent (2%). Det innebär en 
ökning av anslutningsavgifter på 3,2%. Anslutningsavgifterna bygger på att 
kommunen mäktar med att utföra en stor andel av anslutningarna i egen regi 
likt tidigare. 
 
En höjning av VA-taxan med 14 % är både juridiskt och ekonomiskt motiverad 
för att säkerställa att Jokkmokks kommun uppfyller sina skyldigheter enligt 
vattentjänstlagen och miljöbalken, samtidigt som den långsiktiga 
hållbarheten för VA-verksamheten tryggas. Alternativet att inte höja taxan 
innebär att kollektivet kommer att gå med förlust, och underhållsskulden 
kommer att växa, vilket blir ett större problem för framtiden. Tidigare 
höjningar under de senaste åren har inte hållit jämna steg med den höga 
inflationen, vilket gör en större höjning nödvändig för 2025. 


 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström föreslår 
kommunfullmäktige att besluta att anta VA-taxa  2025 enligt förslag. 
Alternativt är att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta 
att anta en lägre procentsats och samtidigt tydliggöra att det kan innebära att 
efterskänka en skattemässig subvention till VA-kollektivet, vilket Svenskt 
Vatten avråder från. 


 
 Ärendets beredning 


 
Tjänsteskrivelse från Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik 
Fagerström daterad 2024-10-22. 
Förslag till VA-taxa för 2025. 
 
 
 
Kopia till 


 Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström
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§ 133 Dnr 2024:1230 


 
Förslag på besparingsåtgärder inom samhälls- och 
infrastrukturfunktionen 


 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta 
 
att uppdra till fastighetskontoret att under 2025 inkomma med ett 
investeringsförslag på att tilläggsisolera taket på Hembygdsgården i Murjek. 
Byggnaden kvarstår tillsvidare i kommunens ägo, 
 
att uppdra till fastighetskontoret att utreda möjliga energibesparingsåtgärder 
för tvättstugan i Murjek. Byggnaden kvarstår tillsvidare i kommunens ägo, 
 
att uppdra till fastighetskontoret att utreda vem som äger byggnaden 
Träffpunkten i Porjus och att därefter meddela en eventuell fastighetsägare 
om de vill ta över el-abonnemanget innan kommunen säger upp det, 
 
att uppdra till fastighetskontoret att utreda möjliga energibesparingsåtgärder 
för väv- och bagarstugan i Porjus. Byggnaden kvarstår tillsvidare i kommunens 
ägo, 
 
att uppdra till fastighetskontoret att utreda möjliga energibesparingsåtgärder 
för Jokkmokk Jokkes museum. Byggnaden kvarstår tillsvidare i kommunens 
ägo, samt 
 
att uppdra till fastighetskontoret att inleda diskussioner med de aktörer som 
finns i resp. byggnad om att hyresavtal måste upprättas för samtliga. Samtliga 
aktörer ska också redovisa sina kostnader och intäkter för sina verksamheter i 
kommunens byggnader. 


   
Ärendet 


 
I tertialrapport 2 för år 2024 presenteras ett prognostiserat underskott för 
Samhälls- och infrastrukturfunktionen på totalt 1 277 000 kr. Detta 
underskott är ett resultat av ökade kostnader inom flera 
verksamhetsområden, inklusive stigande råvaru- och energikostnader samt 
uteblivna interna prisjusteringar under de senaste åren. För att uppnå en 
balanserad budget och säkerställa en hållbar ekonomisk utveckling föreslås 
nu ett antal besparingsåtgärder. 
 
De föreslagna åtgärderna beräknas ge en årlig kostnadsminskning på cirka  
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§ 133- fortsättning 
 
800 000 kr, vilket motsvarar cirka 63% av det totala prognostiserade  
underskottet. Genom att implementera dessa åtgärder kan vi närma oss en 
ekonomisk balans, samtidigt som vi skapar förutsättningar för långsiktig 
hållbarhet inom verksamheten. Ett beslut i enighet med förslaget ger också 
möjligheter att prioritera framtida reinvesteringsbehov till exempelvis ett nytt 
äldreboende. 
 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström föreslår För 
att hushålla med kommunens resurser och säkerställa en hållbar utveckling 
föreslås följande åtgärder: 
 
Murjek 
1. Att besluta om ett erbjuda Murjeks hembygdsförening att överta 


fastigheten Murjek 24:1 från och med 2025-01-01. 
2. Att besluta att avgöra om hembygdsföreningen ska beredas möjlighet att 


söka bygdemedel för att täcka del av eller hela energikostnaden som 
beräknas vara på mellan 300 000 kr och 500 000 kr för år 2025, i det fall 
att föreningen övertar byggnaden. 


3. Att besluta att kallställa Murjeks hembygdsgård senast 2025-01-01 i det 
fall att föreningen ej önskar överta fastigheten.  


4. Att besluta att erbjuda Murjeks tvättstugeförening att överta fastigheten 
Murjek 9:47 från och med 2025-01-01. 


5. Att i det fall att föreningen ej vill överta Murjek 9:47 besluta att besluta 
att kallställa Murjeks tvättstugan från och med 2025-01-01. 


 
Porjus 
6. Att besluta att kallställa Träffpunkten i Porjus från och med 2025-01-01 då 


formell hyresgäst saknas.  
7. Att besluta att kallställa Porjus Väv och Bagarstuga från och med 


december 2024. Detta innebär att värme och underhåll minimeras i 
lokalerna, och att nyttjande upphör i samband med detta. 
 


Porsi 
8. Att besluta att erbjuda föreningen med verksamhet i byggnaden att 


överta Jokkmokks Jokkes museum från och med 2025-01-01. 
 


Ärendets beredning 
 
Tjänsteskrivelse från chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik 
Fagerström daterad 2024-10-23.  
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 § 133- fortsättning 


 
Överläggningar i arbets- och tillväxtutskottet 
 
Ordförande föreslår arbets- och tillväxtutskottet besluta: 
 
Att uppdra till fastighetskontoret att under 2025 inkomma med ett 
investeringsförslag på att tilläggsisolera taket på Hembygdsgården i Murjek. 
Byggnaden kvarstår tillsvidare i kommunens ägo. 
 
Att uppdra till fastighetskontoret att utreda möjliga energibesparingsåtgärder 
för tvättstugan i Murjek. Byggnaden kvarstår tillsvidare i kommunens ägo. 
 
Att uppdra till fastighetskontoret att utreda vem som äger byggnaden 
Träffpunkten i Porjus och att därefter meddela en eventuell fastighetsägare 
om de vill ta över el-abonnemanget innan kommunen säger upp det. 
 
Att uppdra till fastighetskontoret att utreda möjliga energibesparingsåtgärder 
för väv- och bagarstugan i Porjus. Byggnaden kvarstår tillsvidare i kommunens 
ägo. 
 
Att uppdra till fastighetskontoret att utreda möjliga energibesparingsåtgärder 
för Jokkmokk Jokkes museum. Byggnaden kvarstår tillsvidare i kommunens 
ägo. 
 
Att uppdra till fastighetskontoret att inleda diskussioner med de aktörer som 
finns i resp. byggnad om att hyresavtal måste upprättas för samtliga. Samtliga 
aktörer ska också redovisa sina kostnader och intäkter för sina verksamheter i 
kommunens byggnader. 
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§ 134 Dnr 2024:1119 
  
Bygdemedelsansökan- Invisible People Contemporary Dance, 
byte av värmesystem i Vuollerim 6000-byggnaden 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta 
 
att avstyrka ansökan då kommunen är fastighetsägare och för diskussioner 
om att sälja fastigheten. 


 ____________ 
 
 Ärendet 


 
En bygdemedelsansökan på 1 576 000 kr har inkommit från Invisible People 
Contemporary Dance, medlen ska gå till byte av värmesystem i Vuollerim 
6000-byggnaden där föreningen har sin verksamhet. 


 
Ärendets beredning 
 
Bygdemedelsansökan från Invisible People Contemporary Dance inkommen 
2024-10-04. 
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 § 135 Dnr 2024:1206  
 


Bygdemedelsansökningar för 2025 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar  
 
att överlämna ärendet till kommunstyrelsen utan eget förslag till beslut. 
____________ 
 
Ärendet 
 
Inför budgetåret 2025 så har förvaltningarna haft möjlighet att inkomma med 
sina förslag på bygdemedelsansökningar. Bygdemedlen som kommunen själv 
söker kan förenklat delas in i tre olika kategorier. De årligen återkommande 
bygdemedelsansökningarna, bygdemedel för investeringsbudgeten och 
bygdemedel för olika projekt. I den totala summan ingår inte de projekt eller 
investeringar som kommunstyrelsen tar särskilda beslut för, inte heller de 
projekt som är fleråriga. 
 
De årliga återkommande bygdemedelsansökningarna är följande: 
 
1) 5 000 000 kr för näringslivsverksamheten 
 
2) 4 000 000 kr reserveras för fastighetsinvesteringar 
 
3) 1 000 000 kr reserveras för kultur- och fritidsnämndens ”Föreningsmiljon” 
 
3) 100 000 kr för turistnod i Porjus 
 
Summa: 10 100 000 kr 
 
Föreslagna bygdemedel för investeringsbudgeten är följande: 
 
4) 1 000 000 kr för EPC Etapp 2. 
 
5) 1 000 000 kr för ombyggnation av Bokensskolan Aula 
 
6) 6 000 000 kr för byte av tak på ridhuset i Jokkmokk (kommunstyrelsens 
arbets- och tillväxtutskott beslutade 2024-10-21, § 121, att utreda om 
investeringen kan flyttas fram till 2026) 
 
7) 150 000 kr för anpassning av garage för pistmaskin 
 
8) 550 000 kr för ombyggnation av omklädningsrummen på Arctic Camp 
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§ 135- fortsättning 
 
9) 250 000 kr VA Kåbdalis, Råvattentäktens kapacitet i Kåbdalis 


 
10) 11 000 000 kr för nytt reningsverk i Kvikkjokk 
 
11) 500 000 kr för trafiklösning efter Åsgatan i Jokkmokk 
 
Summa: 20 450 000 kr 
 
Föreslagna bygdemedel för olika projekt är följande: 
 
12) 3 079 000 kr för Folkhälsa, samverkan och ideell kraft för 2025 
 
13) 2 165 000 kr för Kultur- och upplevelseutveckling  i Jokkmokks kommun 
för 2025 
 
14) 2 500 000 kr för Hela byns kulturskola för 2025 
 
Summa: 7 744 000 kr 
 
Total summa bygdemedel 2025: 38 294 000 kr 
 
Stora positiva ekonomiska konsekvenser då skattefinansieringen på 
investeringar och projekt minskar. 
 
Delar av investeringsbudgeten och projekt skulle vara svåra att genomföra 
om de ej bygdemedelsfinansierades. 
 
Delar av investeringsbudgeten och projekt som påverkar barn- och ungdomar 
positivt skulle vara svåra att genomföra om de ej bygdemedelsfinansierades. 
Ingen konsultation har bedömts behövs göras med det samiska folket. 


 
Kommunsekreterare Marcus Sjaggo föreslår: 
 
att kommunstyrelsen ansöker om bygdemedel med 5 000 000 kronor till 
kommunens kostnader för näringslivsverksamhet, 
 
att kommunstyrelsen reserverar 4 000 000 kr i bygdemedel för 
fastighetsinvesteringar, 
 
att kommunstyrelsen reserverar 1 000 000 kr i bygdemedel för kultur- och 
fritidsnämndens ”Föreningsmiljon” 
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§ 135- fortsättning 
 
att kommunstyrelsen ansöker om bygdemedel med 100 000 kronor för 
turistnod i Porjus 
 
att kommunstyrelsen ansöker om bygdemedel för investeringsbudgeten: 
 
4) 1 000 000 kr för EPC Etapp 2. 
 
5) 1 000 000 kr för ombyggnation av Bokensskolan Aula 
 
6) 6 000 000 kr för byte av tak på ridhuset i Jokkmokk (under förutsättning att 
den ska genomföras under 2025) 
 
7) 150 000 kr för anpassning av garage för pistmaskin 
 
8) 550 000 kr för ombyggnation av omklädningsrummen på Arctic Camp 


 
9) 250 000 kr VA Kåbdalis, Råvattentäktens kapacitet i Kåbdalis 
 
10) 11 000 000 kr för nytt reningsverk i Kvikkjokk 
 
11) 500 000 kr för trafiklösning efter Åsgatan i Jokkmokk 
 
att kommunstyrelsen bestämmer vilka projekt som ska 
bygdemedelsfinansieras. 


 
 Ärendets beredning 


 
Tjänsteskrivelse från kommunsekreterare Marcus Sjaggo daterad 2024-11-05. 
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 § 136  Dnr 2023:347  
 


Avgiftsfri kulturskola 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar  
 
-för egen del 
 
att till kommunstyrelsen få en redovisning av intäkter och kostnader för 
kulturskolan 
 
-föreslå kommunstyrelsen besluta föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
 
att införa avgiftsfri kulturskola i Jokkmokks kommun under två år (2025–
2026). 


 ____________ 
 
 Ärendet 
 


En avgiftsfri kulturskola i Jokkmokk skulle bidra till att minska ekonomiska 
trösklar och öka deltagandet bland underrepresenterade grupper, såsom 
pojkar och barn från hem med sämre socioekonomiska förutsättningar samt 
barn med utländsk bakgrund. 
 
Erfarenheter från andra kommuner, som Pajala och Älvsbyn, visar att 
avgiftsfrihet kan leda till ökad inkludering och bredare deltagande i 
kulturverksamheter. Detta förslag är ett steg mot att främja barns rätt till 
kultur och skapa ett mer jämlikt samhälle i enlighet 
med både nationella och lokala mål. 
 
Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2024-10-02, § 153, föreslå 
kommunfullmäktige att införa avgiftsfri kulturskola i Jokkmokks kommun 
under två år (2025–2026). 


 
Ärendets beredning 
 
Kultur- och fritidsnämnden beslut 2024-10-02, § 152. 
Tjänsteskrivelse från Kultur- och fritidschef Isabel Bävermalm Sandling 2024-
09-20. 


 
Kopia till 
Kultur- och fritidschef Isabel Bävermalm Sandling 
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§ 137 Dnr 2024:993 


 
Gemensam hjälpmedelsnämnd i Norrbotten 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
 
att Jokkmokks kommun går med i hjälpmedelsnämnden, samt  
 
att välja socialnämndens ordförande Peter Lagerqvist Kuoljok (MP) som 
Jokkmokks kommuns ledamot i nämnden. 
____________ 


  
Ärendet 
 
Norrbottens Kommuners styrelse beslutade 2024-06-05 att rekommendera 
kommunerna att besluta ingå i gemensam nämnd mellan kommunerna och 
Region Norrbotten. Den gemensamma nämnden ska ansvara för 
försörjningen av personligt förskrivna hjälpmedel, förbrukningsartiklar och 
apparatbundet förbrukningsmaterial. Ett sådant ömsesidigt åtagande ökar 
patientsäkerheten och kvalitet gällande vård och behandling. 
 
Förväntade möteskostnader för den gemensamma nämnden motsvarar 
kommunens ordinarie nämndssammanträden. 
 
Socialnämnden beslutade 2024-10-18, § 78, att rekommendera 
kommunfullmäktige att Jokkmokks kommun går med i hjälpmedelsnämnden, 
samt att rekommendera kommunfullmäktige att välja socialnämndens 
ordförande Peter Lagerqvist Kuoljok som ledamot i nämnden. 


 
 Ärendets beredning 
 


Socialnämndens beslut 2024-10-18, § 78. 
Beslut från Norrbottens kommuners styrelse 2024-06-05. 
Samverkansavtal med bilagor. 
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 § 138 Dnr 2024:325 
 


Fråga från samhällsbyggarnämnden gällande kommunstyrelsens 
uppmaning att se över ambitionsnivån på miljökontoret 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta  
 
att samhällsbyggarnämnden tar fram jämförelsesiffror för miljökontoret 
gentemot oss liknande kommuner och redovisar dessa för kommunstyrelsen. 
____________ 


  
Ärendet 


 
Kommunstyrelsens beslutade 2024-08-19, § 84, att som särskilt 
inriktningsbeslut i budgeten ta att samhällsbyggarnämnden ser över 
ambitionsnivån på miljökontoret. 
 
Samhällsbyggarnämnden beslutade 2024-10-10, § 102, att be 
kommunstyrelsen tydliggöra vad som menas med uppmaningen givet att 
miljökontoret är en lagstadgad verksamhet. 
 


 Ärendets beredning 
 
Samhällsbyggarnämndens beslut 2024-10-10, § 102. 
Kommunstyrelsens beslut 2024-08-19, § 84. 
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 § 139                  Dnr 2024:1278 


Remissvar- SOU 2024:43, Staten och kommunsektorn- 
samverkan, självstyre, styrning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta 
 
att avge yttrande i enlighet med upprättat förslag. 
______________________ 
 
Ärendet 
 
Jokkmokks kommun har av Regeringen inbjudits att lämna remissvar på SOU 
2024:43 Staten och kommunsektorn – samverkan, självstyre, styrning.  
 
Utredningens uppdrag har varit att kartlägga och analysera statens former för 
samverkan och dialog med kommuner och regioner. Inom vissa sektorer, 
såsom socialtjänsten och skolområdet, anses nuvarande samverkansformer 
vara tillräckliga. Däremot anser utredningen att samverkan inom regional 
utveckling kan förbättras genom tydligare direktiv och mer samarbete med 
länsstyrelserna. För hälso- och sjukvården anses en mer direkt samverkan 
mellan staten och kommunerna behövas. Vidare bedömer utredningen att 
överenskommelser mellan staten och SKR inte är en lämplig form av 
samverkan utan bör ersättas med andra former för samverkan och styrning. 
SKR har som deltagande part i utredningen lämnat ett särskilt yttrande där 
organisationen uppmärksammar tendenser till en allt starkare statlig styrning 
som ur, vad SKR anser, kommunal och regional utgångspunkt missgynnar 
förutsättningarna för kommuner och regioner att bära välfärdsuppdraget. I 
sitt särskilda yttrande anger SKR att de inte ställer sig bakom den riktning som 
utredningen valt att gå i bedömning och förslag. 
 
Generellt anser Jokkmokks kommun att en ändamålsenlig samverkan bör 
byggas på skapande av samsyn kring gemensamma mål och intressen snarare 
än statlig styrning i form av lagstiftning och reglering.  
 
Utredare Magdalena Fjellner föreslår kommunstyrelsen: 
 
Att avge remissvar enligt upprättat förslag. 


Ärendets beredning 
 
Förslag till yttrande. 
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§ 139- fortsättning 
 
Tjänsteskrivelse från utredare Magdalena Fjellner daterad 2024-11-04. 
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 § 140 Dnr 2024:1176 
 


Remissvar- Enklare att överblicka riktade statsbidrag, 
Statskontorets förslag till en samlad informationsportal 


 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta 
 
att ställa sig positiv till Statskontorets förslag med Skolverket som ansvarig 
myndighet. 


 


 
Ärendet 


 
Finansdepartementen har skickat Skolkontorets utredning om förslag till 
samlad informationsportal till Jokkmokks kommun på remiss. Remissvaren 
ska ha inkommit till Finansdepartementet senast den 13 december 2024.   


Utredningen om en samlad informationsportal tillkom på grund av att många 
kommuner och regioner hade svårt att få en överblick över alla riktade 
statsbidrag, eftersom dessa bidrag är spridda över olika myndigheter. Den 
nuvarande ordningen gjorde det svårt för kommuner att effektivt hantera och 
ansöka om bidrag, vilket ledde till att vissa bidrag missades. Regeringen gav 
därför Statskontoret i uppdrag att analysera förutsättningarna för att samla 
information om riktade statsbidrag i en digital portal för att förbättra 
tillgängligheten och användarvänligheten. Statskontoret har föreslagit att 
skapa en samlad informationsportal för att underlätta för kommuner och 
regioner att få en överblick över riktade statsbidrag. Denna portal skulle 
samla all relevant information på ett ställe, vilket gör det enklare att hitta och 
ansöka om bidrag. Skolverket föreslås ansvara för portalen, inklusive dess 
tekniska drift och underhåll. 
 
Samhällsbyggarchef Patrik Sundberg föreslår att kommunstyrelsen ställer sig 
positiv till Statskontorets förslag med Skolverket som ansvarig myndighet.  


 
Ärendets beredning 
 
Förslag till yttrande. 
Remiss- Enklare att överblicka riktade statsbidrag 
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 § 141 Dnr 2024:1154 
 


Yttrande över förslag till bildande av naturreservatet 
Vuollerimravinerna 


Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar 
 
att avge yttrande i enlighet med upprättat förslag. 
 


 
Ärendet 
 
Jokkmokks kommun har fått ett förslag till bildande av naturreservatet 
Vuollerimravinerna från länsstyrelsen. 


 
 Ett förslag till yttrande har tagits fram. 


 
Jokkmokks kommun har inga invändningar mot bildandet av naturreservatet 
Vuollerimravinerna, men betonar vikten av att synliggöra naturreservatet på 
väl planlagda platser för allmänheten för att främja friluftsliv, rekreation och 
naturturism.  


 
Jokkmokks kommun är mycket positiv till att länsstyrelsen föreslår att utreda 
möjligheten att anordna en led eller cykelled i reservatets norra del på östra 
sidan om Luleälven, för att ingå i Länsstyrelsens förvaltning och skötselplan. 
För att på så sätt tillgängliggöra och kanalisera besökare i syfte att synliggöra 
och bevara områdets naturvärden och gynna friluftslivet. 


 
Jokkmokks kommun stödjer Länsstyrelsens plan att contortatall 
inte ska förekomma inom naturreservatet och avvecklas vid 
behov. 
 
Jokkmokks kommun förutsätter att länsstyrelsen informerar 
besökare och sophantering via reservats informationstavlor, 
hemsidan och appen Naturkartan för att minska nedskräpning. 
 
Jokkmokks kommun anser generellt att mineralprospektering 
inte ska ske inom naturreservat. 


 
Ärendets beredning 


 
Förslag till yttrande. 


 Tjänsteskrivelse från utredare Marietta Wennberg daterad 2024-10-29. 
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§ 141- fortsättning 
 
Förslag bildande av naturreservatet Vuollerimravinerna inkommen 2024-10-
21. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunstyrelsen 
Utredare Marietta Wennberg 
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 § 142 Dnr 2024:1156 
 


Yttrande över förslag till bildande av naturreservatet 
Tapmokberget 


Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar 
 
att avge yttrande i enlighet med upprättat förslag. 
 


 
Ärendet 
 
Jokkmokks kommun har fått ett förslag till bildande av naturreservatet 
Tapmokberget från länsstyrelsen. 


Ett förslag till yttrande har tagits fram. 
 
Jokkmokks kommun har inga invändningar mot bildandet av naturreservatet 
Tapmokberget, men betonar vikten av att synliggöra naturreservatet på väl 
planlagda platser för allmänheten för att främja friluftsliv, rekreation och 
naturturism.  
 
Jokkmokks kommun är positiv till att länsstyrelsen föreslår att regelbundet 
utvärdera om behov uppstår av anläggningar för friluftsliv, för att underlätta 
och förebygga slitage på naturen. 
 
Jokkmokks kommun förutsätter att länsstyrelsen informerar besökare och 
sophantering via reservats informationstavlor, hemsidan och appen 
Naturkartan för att minska nedskräpning. 
 
Jokkmokks kommun anser generellt att mineralprospektering inte ska ske 
inom naturreservat. 


 
Ärendets beredning 


 
Förslag till yttrande. 


 Tjänsteskrivelse från utredare Marietta Wennberg daterad 2024-10-29. 
Förslag bildande av naturreservatet Tapmokberget inkommen 2024-10-21. 
 


 
Kopia till 
Kommunstyrelsen 
Utredare Marietta Wennberg 
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 § 143 Dnr 2024:1158 
 


Yttrande över förslag till bildande av naturreservatet 
Revnaskájdde 


Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar 
 
att avge yttrande i enlighet med upprättat förslag. 
 


 
Ärendet 
 
Jokkmokks kommun har fått ett förslag till bildande av naturreservatet 
Revnaskájdde från länsstyrelsen. 


Ett förslag till yttrande har tagits fram. 
 
Jokkmokks kommun har inga invändningar mot bildandet av naturreservatet 
Revnaskájdde, men betonar vikten av att synliggöra naturreservatet på väl 
planlagda platser för allmänheten för att främja friluftsliv, rekreation och 
naturturism.  
 
Jokkmokks kommun är positiv till att länsstyrelsen föreslår att regelbundet 
utvärdera om behov uppstår av anläggningar för friluftsliv, för att underlätta 
och förebygga slitage på naturen. 
 
Jokkmokks kommun förutsätter att länsstyrelsen informerar besökare och 
sophantering via reservats informationstavlor, hemsidan och appen 
Naturkartan för att minska nedskräpning. 
 
Jokkmokks kommun anser generellt att mineralprospektering inte ska ske 
inom naturreservat. 


 
Ärendets beredning 


 
Förslag till yttrande. 


 Tjänsteskrivelse från utredare Marietta Wennberg daterad 2024-10-29. 
Förslag bildande av naturreservatet Revnaskájdde inkommen 2024-10-21. 
 
 
 
Kopia till 
Kommunstyrelsen 
Utredare Marietta Wennberg 
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 § 144                  Dnr 2023:1013 


Förslag till mål och riktlinjer för arbetet med nationella 
minoriteter i Jokkmokks kommun/Jåhkåmåhke 
kommuvnna/Jåhkåmåhki suohkan 2024-2027 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar föreslå 


 kommunstyrelsen besluta 
 
att utreda kostnaden att erbjuda samisk mat en gång per vecka inom hela 
äldreomsorgen, 
 
att arbeta för att LKF ska erbjuda samisk inriktning eller kurser på 
omvårdnadsprogrammet 
 
att i skrivningen gällande barnkonventionen i mål och riktlinjerna lägga till en 
mening ”i enlighet med kommunens riktlinjer”. 
 
att i övrigt avvakta socialnämndens yttrande. 
______________________ 
 
Ärendet 
 
Enligt Lag (2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk 5 b § så 
ska kommuner och regioner anta mål och riktlinjer för sitt 
minoritetspolitiska arbete. 
 
Minoritetsspråksgruppen har arbetat fram förslag på nya mål- och riktlinjer 
för arbetet med nationella minoriteter i Jokkmokks kommun/Jåhkåmåhke 
kommuvnna/Jåhkåmåhki suohkan 2024-2027. De uppdaterade förslaget till 
mål- och riktlinjerna är mer omfattande och detaljerat formulerade än det 
som gällde 2021-2023. 
 
Minoritetsspråksgruppen kunde dock inte komma till någon konsensus om 
det ska utses en permanent ordförande i samrådsgruppen och överlämnar 
denna fråga till kommunstyrelsen att bestämma. 
 
Arbets- och tillväxtutskottet beslutade 2024-01-29, § 16, att remittera 
förslaget till mål- och riktlinjerna till nämnderna för synpunkter. 
 
Barn- och utbildningsnämnden beslutade 2024-02-27, § 11, att yttra sig i 
enlighet med skolchefens förslag. 
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§ 144- fortsättning 
 
Samhällsbyggarnämnden beslutade 2024-03-21, § 29, att föreslå att  


 
kommunfullmäktige antar mål- och riktlinjerna. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslutade 2024-05-20, § 70, 
att avvakta med ärendet till kultur- och fritidsnämnden och socialnämnden 
inkommit med yttranden. 


 
Socialnämnden beslutade 2024-09-03, § 64, att ta socialtjänstens yttrande i 
beaktande avseende förslag Mål- och riktlinjer för arbetet med nationella 
minoriteter i Jokkmokks kommun 2024-2027. 
 
Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2024-09-03, § 124, att anta förslaget till 
yttrande från kultur- och fritidschefen gällande förslaget till mål- och riktlinjer 
för arbetet med nationella minoriteter. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutade 2024-09-30, § 117, 
att be socialnämnden förtydliga sitt yttrande med tanke på att det enligt 
lagstiftningen är en rättighet för en enskild att få hela eller väsentlig del av 
äldreomsorgen på samiska. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2024-10-21, § 127, att avvakta med ärende tills 
att socialnämnden kommit in med sitt yttrande. 


Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-10-21, § 127. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 117. 
Kultur- och fritidsnämndens beslut 2024-09-03, § 124. 
Socialnämndens beslut 2024-09-03, § 64. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-05-20, § 70. 
Samhällsbyggarnämndens beslut 2024-03-21, § 29. 
Barn- och utbildningsnämndens beslut 2024-02-27, § 11. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-01-29, § 16. 
Tjänsteskrivelse från kommunsekreterare Marcus Sjaggo daterad 2023-01- 
15. 
Förslag till mål och riktlinjer. 
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 § 145 Dnr 2024:1231 
 


Åtgärdsplan för brottsförebyggande arbetet i Jokkmokks 
kommun 2024-2026 


  
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
 
att anta upprättat förslag till åtgärdsplan Brottsförebyggande arbete 
Jokkmokks kommun 2024 – 2026. 


 ____________ 
 


Ärendet 
 


Från och med den 1 juli 2023 har kommunerna ett brottsförebyggande 
ansvar enligt Lag (2023:196) om kommuners ansvar för brottsförebyggande 
arbete. Bestämmelserna i lagen syftar till att säkerställa att kommuner 
utifrån ett kunskapsbaserat underlag tar ställning till behovet av 
brottsförebyggande åtgärder och tar visst ansvar för samordningen av det 
brottsförebyggande arbetet inom kommunen. 
 
Lagstiftningen innebär att kommunerna är skyldiga att ta fram en lägesbild 
över brottsligheten inom kommunens geografiska område, besluta om en 
plan för vilka åtgärder som kommunen avser att vidta för att förebygga brott 
(åtgärdsplan) baserad på lägesbilden. Samt uppdatera lägesbilden och följa 
upp åtgärdsplanen minst vartannat år. Lägesbilden lyfter fram det som är 
mest utmärkande inom kommunen samt tar hänsyn till de medborgarlöften 
som Polisen och kommunen gemensamt beslutat om.  
 
Förslaget är att Jokkmokks kommun under perioden 2024 till och med 2026 
prioriterar insatser inom två områden, vilka är våld, hot och hat samt alkohol 
och droger. Stor del av fokus är riktat mot barn och unga. 
 
Utredare Magdalena Fjellner föreslår kommunstyrelsen besluta att anta 
upprättat förslag till åtgärdsplan Brottsförebyggande arbete Jokkmokks 
kommun 2024 – 2026. 


 
Ärendets beredning 
 
Åtgärdsplan för det brottsförebyggande arbetet 2024-2026. 
Lägesbild för det brottsförebyggande arbetet 2024-2026. 
Tjänsteskrivelse från utredare Magdalena Fjellner daterad 2024-11-04. 
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§ 146 Dnr 2024:971 


 
Revidering av kommunala pensionärs- och handikapprådets 
reglemente 


 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
 
att revidera reglementet i enlighet med förslaget. 


 ____________ 
 
Ärendet 
 
Enligt socialtjänstlagen 3 kap. 1 § hör det till socialnämndens uppgifter att på 
olika sätt främja förutsättningarna för goda levnadsvillkor i samarbete med 
föreningar och organisationer. Kommunala pensionärs- och handikapprådet 
(KPR) är ett organ för samråd och ömsesidig information mellan kommunens 
olika samhällsorgan. Rådet företräder pensionärs- och 
handikapporganisationerna. Rådet faller organisatoriskt under 
socialnämnden. 
 
Kommunala pensionärs- och handikapprådet röstade 2024-04-18 enhälligt för 
att revidera rådets reglemente. Ändringarna syftar till att underlätta 
informationsflödet, öka antalet sammanträdestillfällen, minska ledtiderna 
samt ge medlemmarna bättre möjligheter att förbereda sig inför respektive 
möte i god tid. De föreslagna ändringarna är markerade med gul färg i 
medföljande bilaga. 
 
Socialnämnden beslutade 2024-06-18, § 40, föreslå kommunfullmäktige: 
 
Att anta revidering av kommunala pensionärs- och handikapprådets 
reglemente enligt bilaga. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-11-04, § 105, att anta revideringen av 
kommunala pensionärs- och handikapprådets reglemente enligt förslaget. 
 
En ytterligare begäran om revidering har kommit från socialnämnden som 
inte hanns med till kommunfullmäktiges möte. 
 
Socialnämnden beslutade 2024-10-18, § 80, föreslå kommunfullmäktige 
besluta: 
 
Att anta följande revidering av kommunala pensionärs- och handikapprådets  
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§ 146- fortsättning 
 
reglemente avseende Förvaltning/Organisation: 


 
”SKPF: en representant från varje förening. Handikapporganisationer med 
lokalavdelning i kommunen erhåller varsin representation från varje 
organisation” 
 
Ärendets beredning 
 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-11-04, § 105. 
Socialnämndens beslut 2024-10-18, § 80. 
Tjänsteskrivelse från nämndssekreterare Jana Hilding daterad 2024-10-14. 
Kommunstyrelsens beslut 2024-09-16, § 103. 
Socialnämndens beslut 2024-06-18, § 40. 
Revidering av kommunala pensionärs- och handikapprådets stadgar, daterad 
2024-05-07. 
Kommunala pensionärs- och handikapprådets beslut 2024-04-18. 
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 § 147 Dnr 2024:1232  
 


Förfrågan från SKR om deltagande i nätverk för nationella 
minoriteter 
 


 Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar föreslå 
 kommunstyrelsen besluta 
 
 att Jokkmokks kommun deltar i nätverket. 


    
 
Ärendet 
 
SKR bjuder in förtroendevalda i kommuner och regioner till ett nytt nätverk 
som kommer att fokusera på arbetet för nationella minoriteter och urfolk. 
Nätverket genomförs på prov med tre digitala träffar under 2025 och 
kommer därefter att utvärderas. 
 
Upp till två förtroendevalda per kommun/region kan delta i nätverket. Beslut 
om medverkan i nätverket fattas i respektive kommun-/regionstyrelse eller 
fullmäktige för att säkerställa förankring. 


Ärendets beredning 
 
Inbjudan från SKR. 
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 § 148  Dnr 2024:1198 
 


Förslag till sammanträdesdagar för kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige för 2025 


 
                           Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar föreslå 
 kommunstyrelsen besluta 
 


 - för egen del 
 


att fastställa sammanträdesdagar för kommunstyrelsen, arbets- och 
tillväxtutskottet och berednings- och budgetdagar i enlighet med upprättat 
förslag.  
 
- föreslå kommunfullmäktige besluta  
 
att fastställa sammanträdesdagar för kommunfullmäktige i enlighet med 
upprättat förslag.  


 ___________ 
 
 Ärendet 
 


Förslag till sammanträdesplan för år 2025 har tagits fram enligt nedan. 
Förslaget grundar sig på kommunallagens föreskrifter och 
kommunfullmäktiges arbetsordning och har anpassats till planeringen för 
bokslut, tertialrapportering och budgetarbete. 
 


Arbetsutskottet Kommunstyrelsen Kommunfullmäktige 
27 januari 10 februari 24 februari 
24 mars 7 april 28 april 
19 maj 
23 juni 


2 juni 
- 


16 juni 
- 


1 september 15 september 29 september 
20 oktober 3 november 17 november 
1 december 15 december - 


 
Kommunstyrelsens och nämndsordförandenas strategiska beredningsdagar: 
17 mars och 13 oktober. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts träff med resp. nämnds ordf.+ 
vice ordf.: 23 juni och 13 okt 
 
Kommunstyrelsens bolagsredovisningar 20 januari. 
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§ 148- fortsättning 
 
Budgetberedningsdagar (Kommunstyrelsens arbets-och tillväxtutskott): 8 
april, 23 april, 5 maj, reservdag 14 maj 


 
Kommunsekreterare Marcus Sjaggo föreslår: 


 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
- för egen del 


 
att fastställa sammanträdesdagar för kommunstyrelsen, arbets- och 
tillväxtutskottet och berednings- och budgetdagar i enlighet med upprättat 
förslag.  
 
- föreslå kommunfullmäktige besluta  
 
att fastställa sammanträdesdagar för kommunfullmäktige i enlighet med 
upprättat förslag.  


 
 Ärendets beredning  
 
 Tjänsteskrivelse från kommunsekreterare Marcus Sjaggo daterad 2024-11-06. 
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 § 149 Dnr 2024:593 
 


Redovisning av motioner och medborgarförslag under beredning 
 


 Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar föreslå 
 kommunstyrelsen besluta föreslå 
 kommunfullmäktige besluta 
 
 att lägga redovisningen till handlingarna. 
 ____________ 


 
Ärendet 


 
Av kommunallagens 5 kap. § 35 framgår att en motion eller ett 
medborgarförslag bör beredas så att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år 
efter det att motionen eller medborgarförslaget väcktes. Om beredningen 
inte avslutats inom denna tid ska detta och vad som kommit fram i 
beredningen anmälas till fullmäktige. Fullmäktige kan då avskriva motionen 
eller medborgarförslaget från vidare handläggning.  
 
Av kommunfullmäktiges arbetsordning framgår att kommunstyrelsen vid två 
tillfällen varje år skall redovisa de motioner som inte beretts färdigt. 
Motsvarande bestämmelse har införts för medborgarförslag. Från och med 
2008 har kommunfullmäktige möjligheten att uppdra till en nämnd att 
besvara ett medborgarförslag.  
 
I bilaga finns en förteckning över de motioner och medborgarförslag som 
initierats i kommunfullmäktige men som ännu inte har slutbehandlats, samt 
även en redovisning av de medborgarförslag som besvarats direkt av en 
nämnd. 
 
Kommunfullmäktige och dess presidium har tidigare framfört flera gånger 
synpunkter att remissinstanserna ska påskynda handläggningen. Resultatet 
efter senaste påminnelsen har varit effektivt och flertalet äldre motioner och 
medborgarförslag har numera besvarats och åtgärdats. 
 
Kommunfullmäktige har också beslutat att både medborgarförslag och 
motioner numera ska besvaras inom ett år från att de kom in till kommunen. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-06-17, § 66: 
 
Att remissinstanserna påskyndar handläggningen av medborgarförslagen och 
motioner. 
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§ 149- fortsättning 
 
Att i övrigt lägga redovisningen till handlingarna. 


 
Kommunsekreterare Marcus Sjaggo föreslår kommunfullmäktige besluta: 


 
Att lägga redovisningen till handlingarna. 
 
Ärendets beredning 
 
Tjänsteskrivelse från kommunsekreterare Marcus Sjaggo daterad 2024-11-06. 
Redovisning medborgarförslag och motioner under beredning. 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-06-17, § 66. 
Kommunstyrelsens beslut 2024-06-03, § 73. 
Tjänsteskrivelse från kommunsekreterare Marcus Sjaggo daterad 2024-05-07. 
Redovisning medborgarförslag och motioner under beredning. 


 
  







Sida 46 av 46 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2024-11-18 Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott 


Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


 


 


 
 § 150 
 
 Kommunalråden och kommunchefen informerar 
 
  Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutar 
 
  att lägga informationen till handlingarna. 


____________  
 
Överläggningar i arbets- och tillväxtutskottet 


 
Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK) senaste tidens arbete.  
 
Kommunchef Lars Eriksson återrapporterar att man har nått en 
överenskommelse om ett avgångsvederlag med förra socialchefen och att en 
tillförordnad socialchef, Pernilla Neumann, har tillsatts. 
 
HR-funktionen har påbörjat en rekryteringsprocess av en ny socialchef med 
hjälp av en rekryteringsbyrå. 
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